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‘Tien jaar geleden moest je het
woord ‘circulair’ nog voortdu-
rend uitleggen. Nu totaal niet
meer.” Bart Volkers (48) is
directeur van Circulair Gronin-

gen Drenthe en is trots op de plek waar zijn
organisatie straks staat. De vereniging heeft
als doel om het gebruik van primaire grond-
stoffen zoals hout, kolen of erts met vijftig
procent terug te dringen in het Noorden.
Hoeveel leden heeft Circulair Groningen
Drenthe nu? Volkers kijkt betrapt. Even
maar. Hij stapt naar zijn marketingafdeling.
„Rebecca, hoeveel leden hebben we eigen-
lijk?” Het Excelbestand geeft acuut reden
voor een feestje. Precies honderd. „Precies
honderd?” Vol ongeloof slaat Volkers zijn
hand voor de mond. Dat gaat hij op de lance-
ringsdag voor Circulair Drenthe zéker niet
onbenoemd laten.
Het regent aanmeldingen. En dat is een com-
pliment voor de directeur zelf, die tien jaar
geleden aan de wieg stond van Circulair
Fryslân. Twee jaar geleden startte hij met
Circulair Groningen en nu dus bij de Drentse
tak.

Circulair Fryslân werd opgericht in 2015, jij
speelde daar een belangrijke rol in. Hoe werd
je betrokken?
„Ik was indertijd watertechnoloog, en hielp
bedrijven bij hun innovaties voor waterkwa-
liteit. In 2015 werd ik door de gemeente
Leeuwarden gevraagd om te helpen Circulair
Fryslân op poten te zetten. Het bedrijf Omrin
was daar al over in gesprek met Urgenda. We
kregen een aantal bedrijven zo ver om aan te
haken en haalden twee ton op om een direc-
teur aan te stellen.
Mijn taak zat er eigenlijk al op, maar ik zag
mezelf een beetje als de ‘buitenboordmotor’
van de club. Ik zag nog een kans voor een
enorme Europese subsidie. De aanvraag
lukte en opeens had Circulair Fryslân miljoe-
nen. Er was capaciteit voor een directie met

aanjagers op verschillende thema’s zoals
bouw, landbouw, plastics, biomassa en on-
derwijs.”

Circulair Fryslân heeft sindsdien de wind in
de zeilen. Deze maand kreeg de organisatie
de LangmanPrijs vanwege haar bijdrage aan
noordelijke economie. Ben je trots?
„Zeker, het is erkenning aan de hele circulai-
re beweging in Noord-Nederland. Circulair
Groningen Drenthe kreeg de aanmoedigings-
prijs. We worden als Noorden dus aangemoe-
digd om door te gaan met circulaire stappen
met alle bedrijven, overheden en onderwijs-
instellingen. Maar ik blijf bij zo’n prijs ook
nuchter. Ik denk dan: oké mooi, maar what’s
next?”

Dat blijkt. Twee jaar geleden startte je Circu-
lair Groningen.
„We hadden in 2022 het programma ‘Noord-
Nederland verdient Circulair’ maar dat liep
niet storm. Ik werd ongeduldig en dacht: we
zijn in Friesland nu zeven jaar verder, heb-
ben honderd leden en 4 miljoen geïnves-
teerd. Maar Noord-Nederland heeft 30.000
tot 40.000 bedrijven, hoe lang duurt het op
dit tempo nog voordat iedereen is aange-
haakt?”

Er bleek animo in Groningen, binnen een
jaar hadden jullie vijftig leden. Is datzelfde
enthousiasme er ook in Drenthe?
„Nadat we in Groningen waren begonnen,
was het wachten tot iemand zei: ‘wanneer
gaan we naar Drenthe?’ Met name de Drent-
se bedrijven Vepa, Manter, Smeets en Bork
hebben daar enorm aan getrokken samen
met de Rabobank. Ik vind het belangrijk dat
we in ontwikkeling blijven, dus het is fijn dat
we nu ook in Drenthe zitten.”

Drenthe wordt onderdeel van Circulair Gro-
ningen. Waarom niet een Circulair Noord-
Nederland met drie provincies?
„Er zijn meer mensen geweest die dat heb-
ben geopperd. Maar niet iedereen is het
daarmee eens. Groningen-Drenthe voelt in
ieder geval logisch. Die organisaties zijn nog
kleiner. Door samen te gaan trek je meer
deelnemers op activiteiten en zijn er minder
middelen nodig voor de backoffice.”

Wat levert het op om lid te zijn van Circulair
Groningen of Drenthe? En kost het ook iets?
„Onze leden betalen contributie. Grote be-
drijven 5000 euro per jaar, kleine bedrijven
500 per jaar. En van alles er tussenin. De
leden bepalen zelf de contributie.
Dat levert veel op. We helpen bedrijven bij
met samenwerking, vragen de overheden
meer circulair in te kopen en we laten de
circulaire verhalen zien. Het maakt bedrijven

‘Circulair’
nu in hele
Noorden

Circulair Drenthe trapt donderdag af met zo’n twintig
ondernemers en organisaties. De club gaat door
onder de noemer ‘Circulair Groningen Drenthe’.
Directeur Bart Volkers uit Meppel trekt al tien jaar
aan een circulair Noorden.
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Burgerhulpverlener Jan Potgraven heeft thuis een aed. FOTO: HUISMAN MEDIA

Dat laat de Stichting Groningen
HartVeilig (GHV) desgevraagd
weten bij monde van woordvoer-
ster Carmelita Gonesh.

Dat aantal ligt nog altijd lager
dan een aantal jaren geleden, ooit
stond de teller zelfs op 10.000.
,,Maar in de periode na corona
zijn toch mensen afgehaakt, van-
wege hun leeftijd of andere rede-
nen’’, aldus Gonesh. ,,We zijn al
blij dat we het aantal stabiel kun-
nen houden. En dit jaar zijn we
goed begonnen. Sinds de jaarwis-
seling hebben we er 23 nieuwe
hulpverleners bij gekregen.’’

De GHV zet al vele jaren in heel
Groningen cursussen op waarbij
vrijwilligers onder meer reani-
matietrainingen krijgen en wor-
den getraind in de omgang met
algemene externe defibrillator
(aed’s).

Die worden gebruikt als men-
sen een hartstilstand hebben ge-
had. Als zoiets gebeurt, worden
de getrainde burgerhulpverle-
ners die in de buurt van het
slachtoffer wonen, opgeroepen
via de Meldkamer van de politie.
Ze kunnen dan in actie komen.

Met dat aantal van 8000 is de
provincie redelijk ‘gedekt’, aldus
Gonesh. Enkele zogenoemde wit-
te vlekken zijn er wel. ,,Plekken
waar het aantal hulpverleners
omhoog zou moeten. Dat probe-
ren we voor elkaar te krijgen. We
geven dit jaar weer cursussen
voor beginners en opfriscursus-

sen voor bestaande hulpverle-
ners. Mooi is dat we dit in brand-
weerkazernes kunnen doen. We
hoeven daardoor niet meer bij-
voorbeeld dorpshuizen te huren.
En besparen zo geld dat we bij-
voorbeeld kunnen gebruiken om
mensen proberen te werven.’’

Een fikse opsteker voor de
stichting is dat het aantal be-
schikbare aed’s in het afgelopen
jaar is vergroot. ,,Met dank aan
particulieren, bedrijven, organi-
saties. In heel Groningen hebben
we nu 822 beschikbare aed’s.’’

Jan Potgraven (76) uit Belling-
wolde is al zeker 15 jaar burger-
hulpverlener en denkt niet aan
stoppen. ,,Zolang ik het fysiek

kan, blijf ik dit doen. Momenteel
wacht ik op een uitnodiging voor
een nieuwe opfriscursus. Ik vind
het belangrijk om iets voor ande-
re mensen te doen en dat kan op
dezemanier. In al die jaren ben ik
drie keer in actie gekomen.’’

Potgraven heeft aan zijn wo-
ning een aedbevestigddat hij zelf
maar ook andere hulpverleners
kunnen gebruiken. Hij zegt in
zijn directe omgeving in de afge-
lopen jaren niet een daling in het
aantal burgerhulpverleners ver-
nomen te hebben. ,,Als we hier
een melding krijgen, reageren
veel hulpverleners. Ook bij de
cursussen zijn velen aanwezig.’’

HartVeilig: Bijna 8000
burgerhulpverleners
GRONINGENDe provincie Gronin-
gen is aan 2025 begonnen met
een kleine 8000 officieel geregi-
streerde en daadwerkelijk inzet-
bare burgerhulpverleners.

‘In de provincie
Groningen zijn
nu 822 aed’s
beschikbaar’

GRONINGENDe politie heeft dinsdag 21 januari een 19-jarige
man uit Zwolle aangehouden op verdenking van betrok-
kenheid bij het steekincident dat op vrijdag 8 november
plaatsvond aan de Oude Ebbingestraat in Groningen. De
verdachte kwam in beeld na tips die waren binnengeko-
men bij de politie. De rechter-commissaris heeft bevolen
dat deman 14 dagen langer in voorlopige hechtenis blijft,
meldt de politie.

Man (21) aangehouden voor steekincident
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trots om bij ons aangesloten te zijn. Ze kun-
nen het laten zien aan hun klanten en con-
currenten. Wij zorgen met excursies bij be-
drijven dat er kennis wordt uitgewisseld. Ook
onderzoeken we of we een circulaire trainee-
ship kunnen beginnen, waarbij afgestudeer-
den training krijgen op meerdere bedrijven.”

In 2050 moeten we volgens landelijk beleid
een circulaire economie zijn. Zou niet ge-
woon ieder bedrijf om die reden moeten
aanhaken?
„Bedrijven die bij ons aansluiten zijn de
ambassadeurs van circulair ondernemen.
Voor sommige bedrijven is het eenvoudiger
om daar stappen in te maken. De meeste

bedrijven zijn afhankelijk van contracten,
klanten en toeleveranciers. Zulke bedrijven
hebben éérst behoefte aan ketensamenwer-
king en aangepaste wetten en regels.”

Wanneer kom je in aanmerking om lid te
worden?
„Iedereen mag lid worden. We hebben geen
harde eisen, maar het bedrijf moet wel met
circulaire stappen bezig zijn. Je hoeft niet
honderd procent circulair te zijn, ik zal nooit
met een vingertje wijzen. Maar het is wel een
club gelijkgestemden die gelooft in circulari-
teit en elkaar op een positieve manier pro-
beert te stimuleren. Als je daar niet achter
staat, dan werkt het niet.”

Bij sommige van jullie leden – Fieten Olie,
EEW – kun je je afvragen: is deelname niet
gewoon een vorm van greenwashing?
„Zo zie ik dat niet. Zij zien dat de markt aan
het veranderen is. Dat ze iets anders moeten
doen. Ze zoeken binnen hun huidige bedrijfs-
voering hoe ze meer circulair kunnen zijn.
EEW probeert plastics te halen uit reststro-
men en Fieten wil andere soorten brandstof
aanbieden.
Het gaat mij erom dat iedereen die lid wil
worden, stappen wíl zetten. Dat gaat zoals
bij een sportclub: de ene bedrijft topsport, de
andere meer recreatief. Maar je bent er om
met elkaar te sporten, ieder op je eigen ni-
veau. Je probeert elkaar te helpen. Dat loont.”
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„Wij willen gelijk aan het begin van Circulair
Drenthe aanhaken. Dit is belangrijk”, zegt direc-
teur Wim Idema. Zijn bedrijf helpt woningcorpo-
raties met zo’n vijfhonderd woningen per jaar te
verduurzamen. Vaak gaat het dan om isoleren
en zonnepanelen, maar ook circulaire renovatie
wordt steeds belangrijker. Nederland wil im-
mers in 2050 een circulaire economie zijn.
„Circulair bouwen gebeurt nu vaak bij nieuw-
bouw. Dat is eenvoudiger dan bij bestaande
woningen. Wij zoeken altijd naar mogelijkhe-
den. Een keuken opknappen in plaats van ver-
nieuwen, bijvoorbeeld.” Bij de sporthal in Zuid-
laren heeft het bouwbedrijf nu een project waar-
bij materialen apart gelegd worden voor nieuw
gebruik.
Met Circulair Groningen Drenthe hoopt Idema
van anderen te leren. „De gevleugelde uitspraak
‘alleen ga je sneller, samen kom je verder’ klopt
helemaal.” Ik kan proberen de fiets uit te vin-
den, terwijl die allang tegen de muur staat. Bij
zo’n club kun je halen en brengen.”

Buursema bouwbedrijf Erm
„Zelf alles uitvinden is nog niet zo makkelijk”,
zegt Bertjan Boom van Boom in Meppel. De
groothandel in laboratoriumproducten deed de
afgelopen jaren al veel aan verduurzaming van
het eigen pand. Zonnepanelen, elektrische
wagens, een warmtepomp en ledverlichting.
Nu het eigen pand in orde is, wordt het lastiger
om duurzaamheidswinst te boeken. Boom wil
inzetten op efficiënter transport en groener
verpakkingsmateriaal. Ook wil de groothandel
meer duurzame producten verkopen. „Zodat
onze klanten bijvoorbeeld kunnen kiezen voor
een artikel met minder plastic of in een bioba-
sed verpakking.”
Circulair Groningen Drenthe kan helpen met
allerlei zaken, denkt Boom. „Het is fijn om van
gelijkgestemden te horen wat er gebeurt en wat
er kan. Ik ben bijvoorbeeld benieuwd wat wij
zouden kunnen doen met de groene chemie dit
ontwikkeld wordt in Groningen. De chemie die
wij leveren komt vaak uit het laboratorium en is
gemaakt van olie.”

Boom BV Meppel
Het is misschien niet het eerste bedrijf waar je
aan denkt bij een circulaire club, maar Fieten
Olie uit Hollandscheveld sluit ook aan bij Circu-
lair Groningen Drenthe. „We willen graag duur-
zaamheid uitdragen als een van onze kernwaar-
den”, vertelt financieel directeur Henk Strijker.
Fieten Olie wil laten zien dat ook een traditio-
neel energiebedrijf een rol kan spelen in de
transitie naar een duurzame toekomst. Het
bedrijf installeert laadpalen op tankstations en
bij klanten en werkt aan de bouw van een wa-
terstofstation. Daarnaast biedt het HVO100
aan. Dat is een duurzaam alternatief voor diesel
gemaakt van hernieuwbare reststoffen zoals
frituurvet. „HVO100 krijgt steeds meer naam en
faam.”
Hoewel fossiele brandstoffen op dit moment nog
de grootste bron van inkomsten zijn, ziet Strijker
dit als een tussenfase. „Dat is nu nog ons mo-
del, daar kunnen we niet zomaar vanaf stappen.
Maar we bieden alternatieven. En er komt een
tijd dat we een volledig circulair bedrijf zijn.”

Fieten Olie Hollandscheveld
Stevast Techniek is expert in innovatieve
technieken. Het bedrijf bouwt momenteel aan
een recyclingmachine voor metaal. Zo bouwt
het bedrijf vaker apparaten waarmee afval-
materialen verwerkt kunnen worden tot nieu-
we producten. Door grondstoffen opnieuw te
gebruiken en de hoeveelheid afval zo veel
mogelijk te minimaliseren, ziet de onderne-
ming zichzelf als circulair.
De al doende opgedane kennis wil het Beiler
bedrijf graag delen met andere partijen om bij
te dragen aan circulaire oplossingen die ook
economisch rendabel zijn. Het bedrijf werd
de ‘Drentse onderneming van het jaar’ in
2024. Stevast Techniek is in 2015 gestart
als onderhoudsbedrijf en biedt nog altijd
onderhoud, opleidingen en service.
„Wij zetten concrete stappen richting de
toekomst. Dat moet er eentje worden waarin
innovatie en circulariteit hand in hand gaan”,
zegt Willemke Schurer woordvoerder van het
techniekbedrijf.

Stevast Techniek Beilen

„Wij zijn van mening dat de
economie moet veranderen”,
zegt Frank van der Burg van
woonstichting Domesta uit
Emmen. Geen ‘lineaire’ pro-
ducten meer uit de natuur voor
eenmalig gebruik, maar spullen
en materialen die een nieuw
leven krijgen.
Domesta experimenteert er al
volop mee. In Nieuwlande
hebben ze in 2024 acht wonin-
gen gebouwd die voor 84 pro-
cent ciruculair gebouwd zijn. In
Schoonebeek liggen nu plannen
voor vijf duurzame huizen met
biobased materialen. Ook het
eigen kantoorpand is een paar
jaar geleden gerenoveerd. Puin
van bakstenen is verwerkt in de
koffiebar en de tafelbladen.
Oude bureaubladen zijn ver-
werkt tot nieuwe, aardappel-
schillen tot keukenkastjes,
PET-flessen tot barkkrukken,
en hennep tot stoelen.
„De tijd dat natuurlijke bronnen
oneindig beschikbaar waren, is
voorbij”, stelt Van der Burg.
„Voor deze ommezwaai is
kennis, moed en slagkracht
nodig. Dat kunnen we alleen
samen met anderen.”

Stichting Domesta
Emmen

Artist’s impression van duurzame woningen aan de Bernhardlaan in Nieuwlande.

Deze oplegger lokt klanten naar een van de vesti-
gingen van Fieten Olie.

Bouwbedrijf Buursema in Ermhoopt van anderen
te leren.

Boom is een groothandel voor laboratoriummate-
riaal.

Stevast Techniek werd Drentse ondernemer van
het jaar 2024.

HET LOONT OM
TE PROBEREN ELKAAR
TE HELPEN DE GOEDE
STAPPEN TE ZETTEN


